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شوک به فوتبال ایران 
درگذشت بازیکن تیم زنان

متأســفانه ملیکا محمدی 
بازیکن تیم ملی زنان و باشگاه 
خاتــون بــم، بر اثر ســانحه 
رانندگی جان خود را از دست 
داد. به گزارش »ورزش سه«، 
فوتبال ایران شوک عجیب و 
ناراحت کننده روبه رو  خبری 
شد. طی یک حادثه رانندگی، 

متأســفانه ملیکا محمدی جان خود را از دســت داد و دو نفر از هم تیمی هایش 
به نام های بهناز طاهرخانی و زهرا خواجوی مجروح و راهی بیمارستان شدند.

ایــن اتفاق بر اثر واژگونی یک خودرو تیبا، ســه سرنشــین آن که از بازیکنان 
تیم ملی زنان و باشــگاه خاتون بم بودند، دچار آسیب دیدگی شدید شده و روانه 
بیمارستان شدند. این سه بازیکن تیم ملی سوار بر خودروی کرایه عازم بم بوده اند 
که در ورودی شــهر بم، دوراهی باغچمک، به دلیل عدم توجه به جلو، خستگی و 
خواب آلودگی راننده و همچنین تخطی از سرعت قابل اطمینان، این خودرو تیبا 
واژگون شده است. ملیکا محمدی که تنها 23 سال سن داشت، پیش از این پیراهن 
سپاهان را پوشیده بود و امیدوار بود امسال به همراه خاتون بم، به عنوان قهرمانی 
رقابت های لیگ زنان دســت پیدا کند ولی آرزوهای او برای همیشه در سینه اش 
باقی ماندند.بهناز طاهرخانی 28 ساله نیز دیگر بازیکن ملی پوشی است که سابقه 
طولانی در پوشیدن لباس تیم های ملی از رده های پایه تا بزرگسالان را دارد. او نیز 
از جمله نفراتی است که در رساندن تیم زنان به مرحله دوم انتخابی المپیک نقش 
مهمی برعهده داشــت.زهرا خواجوی همین چند هفته قبل و در دور دوم انتخابی 
المپیــک زنان، عملکرد خوبی برابر رقبا داشــت و در دروازه خاتون بم نیز خوش 
درخشید ولی حالا پس از آسیب دیدگی شدید از ناحیه لگن، باید مدت زیادی را از 
میادین به دور باشد. متأسفانه در این سانحه، ملیکا محمدی بازیکن تیم ملی زنان 
و باشگاه خاتون بم، جان خود را از دست می دهد و دو هم تیمی دیگر وی نیز که 
در خودرو حضور داشته اند، دچار مصدومیت می شوند. زهرا خواجوی سنگربان تیم 
ملی فوتبال زنان نیز در این سانحه دچار شکستی لگن شده و بهناز طاهرخانی نیز 
دیگر مصدوم این سانحه است که تحت مراقبت های پزشکی قرار دارد. تیم خاتون 
بم چند روز پیش و با حضور سه بازیکن فوق، موفق شده بود در دیداری حساس 

از هفته ششم لیگ زنان، با سه گل از سد سپاهان عبور کند.

دو ستاره پرسپولیس سرباز می شوند!
فوتبال  برنامــه  مجــری 
برتر از ســرباز شدن تعدادی 
از بازیکنان شــاخص و مهم 
لیگ در موعد اسفندماه خبر 
داد. به گزارش »ورزش سه«، 
در  مسئله خدمت ســربازی 
طول ســالیان چالش بزرگی 
بــرای بازیکنان بوده اســت. 

به خصوص اگر آنها در تیم های بزرگ و در دوران اوج شان بوده باشند این مسئله 
ســخت تر هم می شود. چشم های اشک بار احمد نوراللهی در پایان نیم فصل اول 
لیگ شــانزدهم یا ماجرای ســرباز شدن ســیاوش یزدانی و حسین مرادمند از 
استقلال لیگ بیست و یکم که برای قهرمانی می جنگید از یادها پاک نمی شود. 
این موضوع ممکن است برای بسیاری از بازیکنان تکرار بشود. میثاقی در برنامه 
فوتبال برتر خبر از سرباز شدن میلاد سرلک و محمد عمری داد و سپس راهکاری 

در خصوص طی شدن خدمت سربازی ارائه کرد که آن را می خوانید:
چندتا از بازیکن ها راجع به این نکته تماس گرفتند. اتفاقی که برای حســین 
مرادمند و سیاوش یزدانی در اوج بازی های استقلال افتاد و استقلال با رفتن دو 
دفاع وسطش یک جوری خودش را جمع و جور کرد و توانست نتیجه هم بگیرد. 
یک وقفه ای بین دوران بازی بازیکنان اتفاق می افتد. باید یک تدبیری برای این 
مسئله اندیشیده بشود. میلاد سرلک باید خدمت برود. باید بدانیم بحث دعوت به 
تیم ملی چطوری است؟ لیست اولیه است یا کسی که در تیم ملی بازی می کند یا 
اینکه فقط دعوت شدن کافی است. این مسئله خیلی مبهم است. فوتبالیست های 
ملی پوش و لیگ برتری می توانند از معافیت استفاده کنند که این هم کلا دارد 
برداشــته می شود. پس یک ســری از بازیکنان همین نیم فصل سرباز می شوند . 
بازیکنانی مثل ســرلک و عمری ممکن اســت سرباز شــوند. از دوستان مان در 
فدراسیون فوتبال و نظام وظیفه خواهش می کنم که یک تدبیری بیندیشند برای 
خدمت ســربازی. یک موقعی قانونی گذاشته بودند که بازیکنانی که با تیم های 
نظامی قرارداد می بســتند می توانستند در تیم های قبلی شان بازی کنند اما یک 
درصدی از قراردادشــان را به سازمان وظیفه عمومی می دادند. این هم یک ایده 
است و شاید یک عددی بتواند کمک کند به جاهایی که سازمان وظیفه عمومی 
صلاح می داند. بازیکنان لیگ برتری ما حدود ده میلیارد رقم قراردادشــان است. 
ده بازیکن تاپ لیگ برتری می شود صد میلیارد. اگر این امکان باشد می توانند این 
مبلغ را به جای مهمی ببرند و آنجا هزینه کنند و بازیکن به روند خودش در تیم 
سطح یک خود ادامه بدهد. درحال حاضر بحث معافیتی نیست. باید متر و معیار 

تیم های نظامی و چگونگی گرفتن بازیکن هم مشخص بشود.«

مهاجم جنجالی از فولاد جدا شد
که  فولادی هــا  مهاجــم 
در ابتدای فصــل به این تیم 
پیوسته بود، از جمع شاگردان 

ایگناسیو مارتنیز جدا شد.
بــه گزارش ایرنــا، محمد 
عباس زاده علی رغم درخشش 
در لبــاس تراکتــور در لیگ 
بیست و دوم و به ثمر رساندن 

۱۰ گل برای پرشــورها در پایان فصل از این تیم جدا شــد. این بازیکن با نظر 
علیرضا منصوریان سرمربی وقت فولاد خوزســتان راهی اهواز شد تا لباس این 
تیم مطرح را بر تن کند. علی رغم نتایــج ضعیف فولاد و منصوریان، عباس زاده 
نمایش خوبی از خود ارائه داد و در بازی با صنعت نفت نیز موفق به گلزنی شد اما 
با جدایی سرمربی فولاد بعد از شکست سنگین برابر ملوان بندرانزلی شرایط برای 
عباس زاده به کلی تغییر کرد. ایگناسیو مارتینز مربی مشهور اسپانیایی جانشین 
منصوریان شد و مهاجم کهنه کار فولادی ها نتوانست خود را با تفکرات این مربی 
تطبیق دهد و حتی در برهه ای نیز این بازیکن با این مربی اسپانیایی به مشکل 
خورد و از حضور در تمرینات این تیم منع شــد. سرانجام بعد از کش وقوس های 
فراوان عباس زاده تصمیم گرفته تا از جمع فولادی ها جدا شــود. این مهاجم 33 
ساله با بخشیدن مطالبات خود از جمع شاگردان مارتینز جدا شده است و در نیم 

فصل دوم راهی زادگاه خود خواهد شد تا لباس نساجی قائمشهر را برتن کند.

تشییع پیکر امید پایدار و پدرش 

پیکر امید پایدار، فرنگی کار 
۱۹ ساله خوزستانی و پدرش 
بــا حضــور جامعه کشــتی 
سپرده  خاک  به  خوزســتان 
شد. به گزارش ایسنا، مراسم 
تشییع پیکر امید پایدار، ملی 
پوش کشتی فرنگی نوجوانان 
قهرمانی  رقابت های  در  ایران 

جهان 2۰2۱ و قهرمان جوانان خوزستان و پدرش که بر اثر گازگرفتگی جان خود 
را از دســت دادند، با حضور جامعه کشتی خوزستان و در میان غیبت مسئولان 
این استان در شهر چم گلک در اطراف اندیمشک برگزار شد. در این مراسم علاوه 
بر حضور پرشــور مردم، امین میرزازاده دارنده مدال طلای سنگین وزن جهان، 
سعید عبدولی دارنده مدال های طلای جهان و برنز المپیک، فرزاد ایمانعلی زاده 
مربی تیم ملی کشــتی فرنگی، رمضان جمالپور رییس هیات کشتی خوزستان، 
آرین زمانپور نماینده هیات کشتی خوزستان، فرشید کفایی و غلامرضا قیطاسی 
روســای هیات های کشتی اهواز و اندیمشــک و تعدادی دیگر از پیشکسوتان و 
ورزشکاران کشتی حضور داشتند. علیرضا دبیر، رییس فدراسیون کشتی نیز برای 
خانواده مرحوم امید پایدار پیام تسلیت فرستاد. امید پایدار، کشتی گیر ۱۹ ساله 
و با آتیه سنگین وزن ایران و پدرش چند روز پیش در حالی که پس از یک روز 
کارگری در اطراف اندیمشک در چادر محل کار خود در حال استراحت بودند بر 

اثر گازگرفتگی  جان به جان آفرین تسلیم کردند.

اخبارکوتاه

وزیر ورزش و جوانان گفت: عموما ذات جامعه 
ورزش در موضوعات فرهنگی غالب بر سایر 
موضوعات اســت. اما گاهی مســائلی طرح 
می شــود که شــاید اصل و اساس آن واقعی 

نباشد.
به گزارش ایرنا، مراسم اختتامیه دوره تربیت 
مربــی فرهنگی در ورزش ، بــا حضور وزیر 
ورزش و جوانان در فرهنگسرای آدینه برگزار 

شد.
کیومرث هاشــمی وزیر ورزش و جوانان در 
حاشــیه این مراســم در واکنش به اتفاقات 
اخیــر بعد از برگزاری دربی و ماجرای مطرح 
شــده در خصوص جعل امضا توسط باشگاه 
استقلال و بی اخلاقی های صورت گرفته در 
این خصوص، بیــان کرد: عموما ذات جامعه 
ورزش در موضوعات فرهنگی غالب بر سایر 
موضوعات اســت، اما گاهی مســائلی طرح 

می شــود که شــاید اصل و اساس آن واقعی 
نباشــد، اما هر آن چه اتفاق می افتد وظیفه 

داریم آن را پیگیری کنیم.
وی افزود: وقتی این اتفاق رخ داد به همکارانم 
در حراست مرکزی دستور پیگیری دادم. آن 
چیزی که واقعیت دارد به سمع و نظر مردم 
می رسد. بهتر اســت برای حامعه ورزش و 
خصوصا جامعه فوتبال نگرانی ایجاد نکنیم. 
انشالله موضوع را بررســی می کنیم و نتایج 
بررســی را به صورت شــفاف به مردم اعلام 

خواهیم کرد.
وزیر ورزش در واکنش به لغو مصوبه واردات 
خوردو فوتبالیست ها در آستانه جام ملت ها 
و این که آیا این موضوع انگیزه فوتبالیست ها 
را کاهش نمی دهد، گفت: در گذشته هیئت 
وزیران محبت داشت و مصوبه واردات خودرو 
توسط فوتبالیست ها را مصوب کرد اما بعد از 

چند سال این مصوبه در آستانه جام ملت ها 
باطل شــد و نگرانی هایی ایجــاد کر و من 
خدمت مظفری رئیــس دیوان عدالت اداری 
گفتم که ملاحظات این چنینی داشته باشند. 
البته دولت مصمم و به دنبال آن است که برای 
تمام رشته های ورزشی شرایطی فراهم کند تا 
هم این مشــکل حل شود و هم ظرفیت های 
جدیدی برای قهرمانان رشته های دیگر فراهم 

شود تا دغدغه های آن ها نیز مرتفع شود.
وزیر ورزش در پاســخ به این که چه نمره ای 
به جایگاه فرهنــگ در ورزش ایران می دهد 
تصریح کرد: واقعیت این است که اثر فرهنگ 
در ورزش در زمان های مختلف متفاوت است 
اما انتظار ما به عنوان یک کشــور مســلمان 
باید خیلی بیشــتر از این ها باشد. ما باید به 
فکر گرفتن نمره 2۰ در فرهنگ باشــیم  هر 
اقدامی که انجام می شود به این منظور است 

که دغدغه ها کمتر شــود و این کمک تمام 
جامعه ورزش را می طلبد. از فدراسیون گرفته 
تا ورزشــکار، هیات استانی و غیره همه باید 
دست به دست بدهیم تا دغدغه ها و نگرانی ها 

برطرف شود.
ســجادی با اشــاره به برگزاری دوره تربیت 
مربی فرهنگی در ورزش، گفت: این حرکت 
جدیدی بود کــه همکاران مــا در معاونت 
فرهنگی وزارت ورزش انجام دادند. اصل نظام 
ورزش بر مبنای فرهنگ اســت و ورزش در 

دنیا نیز همان گونه تعریف شده است.
وی افزود: تمــام ظرفیت های ورزشــی در 
بحث فرهنگ خلاصه شده و اگر دقت کرده 
باشید در صحبت های مقام معظم رهبری در 
جمع ورزشی ها در تمام نکات مطرح شده بر 
موضوعات فرهنگی تاکید داشتند. احترام به 
پرچم و ســرود ملی از جمله نکات فرهنگی 

اســت و وقتــی ورزشــکاران در عرصه های 
بین المللی حضور پیدا کرده و اقدام فرهنگی 
انجام می دهند و دنیــا این اقدام فرهنگی را 

می بیند.
وزیر ورزش، اظهار داشــت: در ورزش ما نیاز 
به اقدامات ویــژه ای در حوزه فرهنگ داریم 
به خصوص در حوزه رفتار حرفه ای مربیان و 
ورزشکاران آن و بهترین مسیر توسعه رفتار 
حرفه ای توسط ورزشــکاران و خود مربیان 
هســتند. اقدامی که همکاران ما در معاونت 
فرهنگی در دســتور کار قــرار دادند، تربیت 
مربیــان فرهنگی در ورزش اســت. امیدوار 
هســتیم مجموعه فدراســیون ها و مدیران 
ورزش کشــور همت خــود را در این زمینه 
بیشــتر  کنند تا بتوانیم بــا تربیت این گونه 
مربیان دغدغه ها و نگرانی ها که بعضا توسط 
رســانه ها مطرح می شــوند برطرف شود و 
روزی شاهد باشیم زیبایی های ورزش که در 
موضوعات فرهنگی خلاصه می شود از طریق 

رسانه تقدیم مردم شود.
هاشــمی افزود: باید اخلاق حرفه ای را بین 
مربیان و ورزشــکاران تقویت کنیم. انقلاب 
ما یک انقلاب فرهنگی اســت و در مجلس 
و دولــت، کمیســیون های تخصصــی ما، 

کمیسیون های فرهنگی است.
وی با اســاره به برگزاری دوره تربیت مربی 
فرهنگــی در ورزش، گفــت: این مســیرها 
شــروعی است برای رســیدن به اهدافی که 
دنبال می کنیم. اگر می خواهیم ورزش خوب 
داشته باشیم باید به تربیت مربی فرهنگی در 
ورزش توجه کنیم. اگــر این اتفاق رخ دهد، 
توانســته ایم رســالت بزرگ خود که تقویت 
رفتار حرفه ای در ورزش است را محقق کنیم. 
یکی از اصلی ترین موضوعات در رشــته های 
حرفه ای از جمله کشتی، فوتبال و رشته های 
رزمی این اســت که رفتار حرفه ای در آن ها 
تقویت شود. وقتی ورزشــکار پول حرفه ای 
می گیرد باید رفتارش هم حرفه ای باشــد و 
این گونه نباشد که فقط بستن قرارداد مالی 

حرفه ای مورد توجه قرار گیرد.
وی افزود: در بحث ورزش حرفه ای و اخلاقی، 
مقام معظم رهبری بــه موضوعات فرهنگی 
رایج در ورزش زورخانه ای تاکید زیاد داشتند 
که ما باید از این نکات استفاده کنیم و آن را 

به دنیا معرفی کنیم.
در پایان این مراســم از ســفیران فرهنگی 
ورزش از جمله غلامحسین پیروانی، حسین 
شمس، حسن رنگرز، حســن روشن، جواد 
بهنــام محمودی،  فروغی، شــهرام هروی، 
محمد انصــاری، هــادی طباطبایی، حامد 
حدادی، ابراهیم شــکوری، آمنه محمودی، 
ســاره جوانمردی و روح الله رستمی تجلیل 

به عمل آمد.

مراسم اختتامیه دوره تربیت مربی فرهنگی در ورزش برگزار شد

انتقاد وزیر ورزش از جعل امضا و ابطال مجوز خودرو

نزدیــک به دو دهــه بعد از بازنشســتگی، 
خاطره آن پرش های هولناک و ضربات ســر 
تماشایی علی دایی هنوز در خاطره فوتبالی 

عربستانی ها باقی مانده است.
به گزارش »ورزش ســه«، سال هاســت که 
ایران و عربستان از رقابت منطقه ای شان در 
رده ملی فاصله گرفته اند. اما از اواســط دهه 
۱۹8۰ تــا اواخر دهه اول هزاره جدید، ایران 
و عربستان بارها و بارها در مسابقات مختلف 
رقیــب جدی یکدیگر بودنــد و البته در این 

دیدارها، عربستانی ها دست بالا را داشتند.
ما دیدارهای مهمی مقابل عربســتان برگزار 
کردیم، در تهران، ریاض، امارات، ســنگاپور، 
دوحه و عربستان تیمی بود که در شروع رشد 
خود در فوتبال آسیا، با قهرمانی در سه جام 
ملت ها در سال های ۱۹84، ۱۹88 و ۱۹۹6 
و نایب قهرمانی در سال ۱۹۹2، بدل به یک 
غول بزرگ در فوتبال آسیا شدند. آنها در دهه 
۱۹۹۰، در حالی که فوتبال ایران ســال های 
افول را پشت سر می گذاشت، به جام جهانی 
هم صعود کردند و رقابت های خاطره انگیزی 

را هم پشت سر گذاشتند. 
اما برتری نســبی عربستان نسبت به ایران با 
ظهور نســل طلایی دهه ۹۰ ایران به چالش 
کشــیده شــد. بازیکنانی مانند علی دایی، 
خداداد عزیزی، کریــم باقری و ... بازیکنانی 
هســتند که در طــول ســال ها دیدارهای 

مختلفی را با تیم  ملی عربســتان با بازیکنان 
بــزرگ و خوش تکنیکــش تجربــه کردند؛ 
بازیکنانی مانند سعید العویران، سامی جابر، 

حسین عبدالغنی و ....
اما بهانه  اینکه بدانیم آیا عربستانی ها همچنان 
نسل طلایی فوتبال ایران و به ویژه علی دایی 
را به یاد دارند، در راه رفتن به ورزشگاه ملک 

عبدالله جده زده شد.
برای رفتن به ورزشگاه خودرویی کرایه کرده 
بودیم و مشــغول صحبت در مورد کارهایی 
بودیم که باید بعد رسیدن به ورزشگاه انجام 
بدهیم که راننده پرسید: »اهل کجا هستید؟«

- »ایران«
+ برای تماشای بازی به ورزشگاه می رین؟

- بله، روزنامه نگاریم.
+ من بازیکنان ایرانی زیادی رو می شناسم!

- واقعا؟ کدومارو؟
+ مثلا علی دایی! عجب مهاجمی بود!

از راننده که می فهمیم نامش حاتم اســت، 
می خواهیــم که این حرف ها را رو به دوربین 
بزند اما قبول نمی کند. کارت شناســایی اش 
را نشان می دهد و معلوم می شود که پلیس 
است و به عنوان شغل دوم در اوبر کار می کند 
و می گوید به عنوان یک مامور پلیس، اجازه 

مصاحبه تصویری ندارد.
اما همیــن گفت وگو باعث می شــود که تا 
بخواهیم بدانیم آیا بقیه طرفداران فوتبال در 

عربســتان هم علی دایی یا دیگر ستاره های 
فوتبال ایران را می شناسند یا نه.

نفــر بعدی که بــا او در این مــورد صحبت 
می کنیم، فواد است؛ جوانی  حدود 25 ساله 
که با پیراهن الاهلی مصر به فن زون منطقه 
البلد آمده اســت. فواد اصلیتی مصری دارد 
اما در عربستان بزرگ شده است. وقتی از او 
می پرسیم که آیا از بین بازیکنان ایرانی کسی 
را می شناسد، پاسخ می دهد: »یک دروازه بان 

و یک مهاجم تاریخی دارید!«
- علی دایی؟

چشم های فواد برق می زند: »بله، علی دایی! 
واقعا یک مهاجم جهانی اســت. یک اسطوره 

برای فوتبال ایرانه و من هم می شناسمش«.
با فهد در راه مدیا سنتر ورزشگاه ملک عبدالله 
هم صحبت می شــویم. با دو دوربینی که به 
همراه دارد، مشــخص است که عکاس است 
و با توجه به شــغلش، اطلاعات بیشتری از 
فوتبال ایران دارد. مهدی طارمی را می شناسد 
و از ســردار آزمون با عنوان »اونی که قبلا تو 
لورکوزن بازی می کرد« یاد می کند و خیلی 
طول نمی کشد که به یاد علی دایی می افتد: 
»عجب بازیکنی بود؛ چه ضربه های ســری 

داشت.«
فهد کــه باید عکس هایی که گرفته را زودتر 
برای رسانه اش بفرستد، قبل از جدا شدن از 
ما می گوید: »اگه همچین بازیکنی الان بازی 

می کرد، کلی قیمت داشت«.
یک شــب دیگر به فن زود جــده پرومِنِید 
رفتیم و آنجا اسامه و دوستانش، علی و رایان 
را دیدیم. طرفدار الاتحاد هستند و ناراحت از 
اینکه تیم شان به نتوانست به نیمه نهایی جام 
باشگاه های جهان صعود کند. از وضعیت تیم 
در این فصل هم راضی نیســتند و معتقدند 
که تیم ذهنیت پیــروزی خواهی فصل قبل 

را ندارد.
برای اینکه از این بحث که باعث ناراحتی شان 
شده فاصله بگیریم، می پرسم از فوتبال ایران 

چیزی می دانید؟
اســامه: ماه قبل با ســپاهان بازی کردیم و 

بردیم. اما از بازیکنا کسی رو نمی شناسم.
حتی بازیکنانی قدیمی؟

اسامه کمی فکر می کند و قبل از اینکه جواب 
بدهد، علی می گوید: »مهدوی کیا.«

و این جواب انگار اســامه را بــه یاد چیزی 
می انــدازد: » دایی! علی دایــی! چه مهاجم 

بزرگی بود«.
رایان که کم سن تر است، فقط نام دایی را در 
آمار مربوط به گلزنان ملی دیده اما می گوید 
حتما بعــدا گل های دایــی را روی یوتیوب 

تماشا خواهد کرد.
نزدیک به دو دهه از بازنشســتگی علی دایی 
سپری شــده اما خاطره گل های تماشایی، 
ضربات سر هولناک و شادی گل های منحصر 
به فــرد او در خاطره ها زنده اســت؛ حتی در 
ذهن طرفــداران رقیب که با احترام از او یاد 

می کنند.

رد پای علی دایی در جام باشگاه های جهان

پرافتخارترین آزادکار ایرانی از اوایل سال ۱4۰3 به اردوهای 
تیم ملی کشتی اضافه خواهد شد تا برای حضور در المپیک 

2۰24 پاریس تلاش کند.
به گزارش ایرنا، حسن یزدانی که در سال ۱4۰2 به عنوان 
آزادکار منتخــب وزن 86 کیلوگرم ایران راهی رقابت های 
جهانی 2۰23 بلگراد و بازی های آسیایی هانگژو شده بود 
نشــان نقره و طلای این 2 تورنمنت مهم را کســب کرد. 
کسب این 2 نشان در حالی بود که وی مصدوم و آبان ماه 
کتف خود را به تیغ جراحان ســپرد. جراحی کتف یزدانی 
این نگران را ایجاد کرد که دوری طولانی مدت وی از اردو 
تیم ملی موجب افُت بدنی این نابغه کشتی ایران و جهان 
شود. یزدانی که در مسابقات جهانی بلگراد با کسب نشان 
نقره وزن 86 کیلوگرم سهمیه این وزن را به نام ایران ثبت 
کرد از حضور در مسابقات کشتی قهرمانی کشور به عنوان 

نخستین مرحله از چرخه انتخابی تیم ملی معاف بود.
مســابقات کشــتی آزاد قهرمانی ایران روزهای22 تا 24 
آذرماه در ســالن زنده یاد سیدرسول حسینی شهر ساری 
برگــزار شــد. در وزن 86 کیلوگرم ایــن پیکارها هادی 
وفایی پور از همدان به عنوان قهرمانی و علی سوادکوهی از 
مازندران در سکوی دوم ایستاد. البته غیبت سوادکوهی در 
مراســم اهدای مدال این وزن، موجب دیسکالیفه  شدن او 
شــد و مدال نقره غول کش کشتی ایران به عزت اله اکبری 

رسید.
دعوت وفایی پور و سوادکوهی به اردو تیم ملی موجب شده 
تا گمانه زنی در خصوص حریف احتمالی یزدانی در مرحله 
نهایی چرخه انتخابی تیم ملی کشــتی آزاد بیش از پیش 
باشــد. این احتمالات در حالی مطرح می شود که یزدانی 
همچنان دور از اردو و زمان بازگشت کاپیتان کشتی ایران 
سوال جدی رسانه ها و کارشناسان کشتی به شمار می رود.
اباذر اسلامی مربی تیم ملی کشتی آزاد ایران در خصوص 
زمان بازگشــت یزدانی به تمرینات تیم ملی کشــتی آزاد 
گفــت: یزدانی اکنــون در دوره نقاهت به ســر می برد و 
اســتراحت کاملی برای بهبود آســیب دیدگی خود دارد. 
پیش بینی من و کادر فنی این اســت که وی از فرودین ماه 
به اردو تیم ملی کشتی آزاد اضافه شود تا در مراحل نهایی 

چرخه انتخابی تیم کشتی آزاد حضور پیدا کند.
در وزن 86 کیلوگرم چرخه انتخابی تیم ملی در این وزن به 

شرح زیر تعریف شده است:
۱- حســن یزدانی با توجه به اینکه در تمامی مســابقات 
اعزامی)المپیک و جهانی( مدال آور بوده و یکی از سرمایه 
های کشتی کشور محسوب می شود و هم اکنون به دلیل 
عمل جراحی کتف دوران نقاهت را طی می کند، به صورت 

مستقیم به مرحله نهایی انتخابی راه می یابد.
2- کادر فنی در مورد انتخاب ملی پوش این وزن موارد زیر 

را درنظر گرفته است:
نفر اول قهرمانی کشور به رقابت های قهرمانی آسیا اعزام و 
در صورت کسب مدال طلا به مرحله نهایی انتخابی می یابد. 
در این صورت نتایج حضور این کشتی گیر با حسن یزدانی 
در یک تورنمنت بین المللی و یا رقابت انتخابی، ملی پوش 

این وزن را مشخص خواهد کرد.
کادر فنی با ارزیابی ســطح کیفی مسابقات و عملکرد ملی 
پوش در مسابقات قهرمانی آسیا میتواند نسبت به برگزاری 

و یا عدم برگزاری مسابقات انتخابی تصمیم گیری نماید.

در حالی که هنوز وضعیت ریاست فدراسیون ژیمناستیک 
مشخص نیست، شائبه هایی در مورد دوپینگی شدن یک 
ورزشکار و از دست رفتن شانس حضور در المپیک پاریس 

مطرح شده است.
به گزارش  مهر، برگزاری مجمع پرحاشــیه فدراســیون 
ژیمناســتیک در اسفندماه ۱4۰۱ باعث شــد تا روزهای 
بلاتکلیفی و پرچالش این فدراسیون روز به روز بیشتر شود. 
در آن مجمــع زهرا اینچه درگاهــی که یکی از نامزدهای 
پســت ریاســت فدراســیون بود، به دلیل نیامدن تأیید 
صلاحیت اش اجازه حضور در مجمع را نداشــت و مجبور 
شــد جلســه را ترک کند. پس از این اتفاق حامیان او هم 
جلسه را ترک کردند اما با این شرایط مجمع برگزار شد و 

عابد حقدادی هم به عنوان رئیس فدراسیون انتخاب شد.
ریاســت حقدادی بیشتر از اینکه روزهای آرامش را به این 
فدراسیون برگرداند باعث تشویش و چالش شد، فدراسیون 
جهانــی او را به عنوان رئیس به رســمیت نمی شــناخت 
و همچنــان زهــرا اینچه درگاهــی را به عنــوان رئیس 
قبول داشــت. در نهایت تیر خلاص به پیکره فدراســیون 
ژیمناستیک زمانی وارد شد که در مهرماه امسال هم حکم 
ابطال انتخابات فدراســیون از ســوی دیوان عدالت اداری 
صادر شد و عملًا وضعیت فدراسیون ژیمناستیک آشفته تر 
از قبل شد تا اینکه با همکاری وزارت ورزش و کمیته ملی 
المپیک، برای جلوگیری از اتفاقــات ناگوار تصمیم بر آن 
شد که ریاست فدراسیون ژیمناســتیک را به زهرا اینچه 
درگاهی رئیس سابق فدراسیون تحویل دهند اما به دلیل 
عدم صدور حکم از سوی وزیر ورزش و جوانان برای اینچه 
درگاهی این اتفاق نیفتاد و فدراســیون دوباره در شرایط 

بلاتکلیف قرار گرفت.
در این روزهای بلاتکلیفی و آشــفته، مهلت ثبت نام اولیه 
برای حضور ورزشــکاران ژیمناســتیک بــرای حضور در 
مســابقات گزینشی المپیک هم 24 آذرماه به پایان رسید 

و فدراســیون هم اقدامی برای ثبت نام ورزشکاران انجام 
نداد. ضمن اینکه فرصت اولیه برای ارائه گزارش و برگزاری 
انتخابات ژیمناستیک هم 6 دی ماه به پایان می رسد و هنوز 
وزارت ورزش تکلیف فدراســیون ژیمناستیک را مشخص 
نکردند. حمزه امین منش سرپرســت دبیری فدراســیون 
ژیمناســتیک در مورد وضعیت فدراســیون ژیمناستیک 
و در پاســخ به این ســوال که آیا حقدادی در فدراسیون 
حضور دارد یا خیر، گفت: ما در فدراسیون کارها را پیگیری 

می کنیم و حقدادی هم در فدراسیون حاضر می شود.
وی در مــورد پایــان مهلت ثبت نــام برای ورزشــکاران 
ژیمناستیک و از دست دادن المپیک پاریس عنوان کرد: نه 
این صحبت ها درست نیست. ثبت نام اولیه به گونه ای است 
که چندین بار فرصت در اختیار ورزشــکاران قرار گذاشته 

می شود و آن ها می توانند ثبت نام کنند.
سرپرســت دبیری فدراسیون ژیمناســتیک در پاسخ به 
این سوال که با این شــرایط آخرین فرصت برای ثبت نام 
ورزشــکاران چه زمانی اســت، عنوان کرد: از این موضوع 
اطلاعی ندارم! امین منش در واکنش به ســفر سعید رضا 
کیخا عضو هیأت رئیسه فدراسیون ژیمناستیک به سوئیس 
گفت: من هم این موضوع را شــنیدم اما نه می توان آن را 
تأیید و نه تکذیب کنم. احتمالاً او برای کار شخصی اش به 

سوئیس رفته است و ما از آن بی اطلاع هستیم.

 شائبه دوپینگی بودن و پریدن المپیکزمان بازگشت یزدانی به تیم ملی مشخص شد


